
22 вересня 2017 року на базі військової 
частини пп В0105 відбувся щорічний 
обласний військово-спортивний конкурс 
для працюючої та студентської молоді 
«Призовник». 

Завдання військово-спортивного конкурсу 
складалися з багатьох складних випробувань. 
Команда ЗДІА вперше взяла участь у таких 
змаганнях та показала достойні результати. 

Інженерну академію на конкурсі представляла 
команда студентів у такому складі: Кирило  
Рослий, Владислав Зелінський, Дмитро Ніколенко, 
Григорій  Шумченко, Владислав Тупіков, Богдан 
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КОМАНДА ЗДІА У ВІЙСЬКОВО-СПОРТИВНИХ 
ЗМАГАННЯХ «ПРИЗОВНИК»

ПРЕЗЕНТАЦІЯ ПРОЕКТУ «СЕГОДНЯ БЫЛА ВОЙНА»
У ЗАПОРІЗЬКІЙ ОБЛАСНІЙ ДЕРЖАВНІЙ АДМІНІСТРАЦІЇ 

Як стають олімпійськими чемпіонами

Розов,  Максим Бойко, Анастасія Шелуденко, 
Владислав Паладійчук, Михайло Ганоченко, 
Володимир Заіченко. 

Керівник команди – зав. каф. ФВіС В.О. Коваль. 
Представник команди – співробітник ЦНПВДРМ 
А.О. Бурова.

Всі види змагань виконувалися на швидкість з 
нарахуванням штрафних балів за неправильність 
виконання. Тож боротьба була запеклою, але 
студенти академії, хоча і вперше брали участь у 
такому заході і не мали військової підготовки, 
дуже достойно представили академію і про-

демонстрували напо-
легливість, колектив-
ний дух та жагу до 
перемоги!

Центр національно-
патріотичного 

виховання 
та духовного розвитку 

молоді, 
кафедра ФВіС

Щомісячна газета ЗДІА
«Академія»

Реєстраційне свідоцтво серії 
33 №309 від 16.11.1998 року. 
Комітет по справах преси та 

інформації ЗОДА.
69006, м. Запоріжжя, 

пр. Леніна, 226, ауд. Л-423, 
тел. (061) 227-12-52.

Редакційна колегія:
Шеф-редактор – проф. 
В.А. Банах, редактор – 

Н.А. Юсупова, технічний 
редактор – В.О. Попівща, 

фотокор – Г.В. Левада, 
позаштатний кореспондент

– к.т.н. доц. А.В. Банах.
Електр. версія www.zgia.zp.ua

Як пам’ятає наш читач, влітку поточного року Україна 
урочисто зустрічала учасників чемпіонату світу з легкої 
атлетики. Серед її героїв був і студент кафедри АУТП 
Микола Діброва, 4-разовий чемпіон України з метань 
ядра та диску серед пара спортсменів, срібний при-
зер паралімпійських ігор-2016 в Ріо-де-Жанейро, 
бронзовий призер Лондонського чемпіонату світу-2017 
серед пара-атлетів. Користуючись нагодою, наша ре-
дакція поспілкувалася з талановитим легкоатлетом. І 
ось що вдалося вивідати.

• Про лондонські враження… 
Як розповів нам Микола, шлях до Лондона в порівнянні 

з «олімпійським» перельотом в Ріо-де-Жанейро (летіли 
майже добу) був нескладним: поїздом до Києва і літаком 
до Лондона. Знань англійської вистачило на те, щоб 
спілкуватися з лондонцями, які виявилися доброзичливи-
ми людьми,  давати англійською інтерв’ю репортерам. 

У перервах між тренуваннями та змаганнями Микола 
встиг прогулятися найвідомішою в Вестмінстері вулицею, 
де, за легендою, жили Шерлок Холмс і доктор Ватсон – Bak-
er Street; відвідати  Колесо огляду, так зване «Лондонське 
око», а також помилуватися найвідомішим символом 
Вестмінстерського палацу – вежею Big Ben.

 • Про підготовку
– Озираючись на минулий рік, можу сказати, – розповідає 

наш пара-атлет, – що хоча до Олімпіади я йшов сім років, 
на друге місце не розраховував взагалі. Я ставив собі за 
мету спробувати посісти хоча б третє місце... Тоді був дуже 
серйозний підбір суперників, невідомо, хто що покаже… 
Але мне вдалося завоювати срібло!

Повернувся до Запоріжжя, аж  20 жовтня: поїздки в 
Київ, зустріч з президентом, різні заходи... А з лютого по 
суті почав готуватися до лондонського турніру, участь у 
якому була для мене гарантованої, адже я був призером 
Олімпіади, що гарантувало участь в чемпіонаті світу.

• Про навчання… 
Микола Діброва навчався в ЗОШ № 62. Незважаючи на 

те, що юнак виступає в пара-легкоатлетичних змаганнях, 
навчався він на загальних підставах в звичайному класі. 
Про свій клас згадує з теплотою та гумором: це була 
«дружная банда разгильдяев». І вчився на тверді, заслужені 
четвірки (за старим стилем…). Думки про вищу освіту 
були не надто впевненими, але батьки наполегливо радили 
синові піти вчитися до вищого навчального закладу. Їм і 
стала ЗДІА, кафедра ПЗАС, зараз навчається на  АУТП.

Звичайно ж, 
щільний графік 
т р е н у в а н ь , 
відповідальна 
підготовка до 
участі в пара 
Олімпійських 
іграх змушують 
Миколу «закривати» сесію пізніше одногрупників, 
але оскільки мета здобути вищу освіту була 
поставлена, Коля її досягає і намагається робити це 
«без хвостів»:

– Щоразу повертаючись зі змагань, я ловлю себе на 
думці, що в моїх знаннях знову утворився «пробіл». 
У цьому семестрі у нас були лекції – я був на зборах, 
у нас була практика – я був на зборах, у нас були 
се-мінари, а я був на зборах... І по суті навчання 
відходить на другий план. До цього моменту у мене 
не було жодного хвоста, я встигав це робити... І 
навіть перед олімпіадою і після олімпіади я встигнув 
все закрити, хоча навчальний рік почав з жовтня.

• Про розваги
– Вільний час? До навчання у виші вистачало на 

все. А зараз після занять в академії приїжджаю 
додому, переодягаюся й на трену-вання.

Оскільки навчально-тренувальний день нашого 
олімпійця починається з 8 ранку, а закінчується 
близько 19-ї години, особливого часу на розваги 
немає. Все має бути по-чесному: тренуватися так 
тренуватися, а не гуляти!

• Про майбутні плани
– Спорт, яким я займаюсь, –  дуже довго-граючий 

в порівнянні з іншими видами спорту. Можна з 
успіхом виступати до 40 років, і це далеко не межа. 
Маючи за плечима одну-дві олімпіади, виступати 
до 35 років  вистачить з го-ло-вою! А в подальшому 
я хочу спробувати відкрити свій бізнес і зараз 
дуже ретельно відбираю бізнес-ідеї. Мені здається 
правильним, коли людина не працює з ранку до 
вечора, а продуктивно працює кілька годин. Решту 
ж часу присвячує своєму розвитку Дуже люблю 
свободу! Навіть не уявляю свій робочий день з 9 до 
18 як, наприклад, у батька…

Микола Діброва, срібний паралімпійський 
чемпіон-2016, бронзовий призер Чемпіонату 

світу-2017 з легкої атлетики серед пара-
спортсменів – буде представлятиме Україну 

на Чемпіонаті Європи 2018 року. 
Побажаємо Миколі успіхів в навчанні 

і, звичайно ж, блискучих перемог в спорті!

Інтерв’ю провела 
редактор газети “Академія” Н.А. Юсупова

28 вересня 2017 року в Запорізькій обласній державній 
адміністрації відбулась презентація проекту «Сегодня была 
война», автор ідеї та керівник якого – доцент Косенко Вікторія 
Миколаївна. Перша збірка проекту вийшла широким накладом за 
підтримки голови ЗОДА Бриля К.І. та «Фонду сприяння обороні 
Запорізької області» у особі Акули К.Ю.

Перша збірка присвячена бійцям запорізької 55-ї окремої 
артилерійської бригади, друга – добровольцям: бійцям, волонтерам, 
медикам. «–Війна змінила долі багатьох людей, їх звичний спосіб 
життя, думки, погляди , вчинки. Люди різних професій присвятили 
себе захисту Батьківщини. Герої проекту – це прості великі українці, 
яких об’єднує любов до України і здатність безкорисливо віддавати 
свої сили, час, кошти, душу, і навіть життя. 

Наша збірка – це історія, написана долями співвітчизників. Це 
пам’ять про бійців, яка вже ніколи не буде спотворена або забута» – 
зазначила Вікторія Миколаївна.

У презентації взяли участь заступник голови – керівник апарату 
ЗОДА Зінаїда Бойко, голова «Фонду сприяння обороні Запорізької 
області» Катерина Акула, керівник ГО «Запорозька рада ветеранів 
АТО» В’ячеслав Зайцев, представники авторського колективу Роман 
Ляшенко, Катерина Матюха, Анастасія Бурова, Олена Батичко.

Збірку планується передавати 
в бібліотеки середніх та вищих 
навчальних закладів.

Центр національно-
патріотичного виховання 

та духовного розвитку молоді
ЗДІА 


